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Snel internet voor iedereen

Het kabinet streeft ernaar dat alle Nederlanders uiterlijk in 2023 beschikken over snel vast 
breedbandinternet. De Noord-Hollandse gedeputeerde Jaap Bond noemde snel internet zelfs 
‘onontbeerlijk voor de leefbaarheid’ en ‘een nutsfunctie’, toen hij een paar maanden geleden 

een samenwerkingsovereenkomst ondertekende met FiberNH, een van de aanbieders van 
glasvezelinternet in Noord-Holland. Ook bollentelers elders in Nederland die jaren snakten 

naar sneller internet, kunnen opeens kiezen uit aanbieders. Een goede zaak?
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Dat waren nog eens onschuldige 
tijden… Terwijl het glasvezelnet-
werk in ‘zijn’ gemeente Schagen 
nog moet worden aangelegd, 

praat Martijn van den Berg al zo’n beetje 
in de verleden tijd over de jaren dat hij in 
het hart van het Noordelijk Zandgebied 
‘dramatisch internet’ had. “Heel soms 
haalden we een snelheid van 4 MB, dan 
ging bij wijze van spreken de vlag uit. Ter-
wijl het nog erger kan: ik ken telers hier 
verderop aan de Belkmerweg die de inter-
netsnelheid uitdrukten in kB’s, omdat ze 
1 MB nooit haalden…”
Van den Berg werkt in de bollen, onder 
meer op de leliekwekerij van zijn broers, 
en is voorzitter van de LTO Noord-afdeling 
Heerhugowaard, Langedijk en Schagen. 
In die functie maakte hij zich jarenlang 
sterk voor glasvezelinternet in de ‘witte 
gebieden’ in de gemeenten. “De handel, 
de boekhouding, het digitaal klantenlo-
ket van de BKD, koopovereenkomsten… 
Steeds meer gaat digitaal en ook op 
moderne bollenbedrijven is een koperen 
kabel of (A)DSL niet in staat om de inter-
netsnelheid te leveren die daarvoor nodig 
is.”
Glasvezelinternet, waarbij de data via 
flinterdunne glasvezelkabels worden ver-
stuurd met een snelheid van 500 MB tot 
zelfs meer dan 1 GB, is dat wel. Tot grote 
frustratie van Van den Berg liep een po-
ging van provider E-Fiber om de gemeente 
Schagen te ‘verglazen’ vorig jaar stuk op 
de 40 procents-drempel die volgens het 
bedrijf nodig was om de aanleg rendabel 
te maken. “De aanbieding van E-Fiber was 
prima, zonder aansluitkosten en voor een 
goed maandtarief, maar solidariteit is ver 
te zoeken: veel mensen in Schagen en an-
dere dorpskernen met goede kabelverbin-
dingen, bleken geen boodschap te hebben 
aan mensen in het buitengebied of zagen 
het nut niet in van glasvezel. Kortzichtig, 
als je het mij vraagt.”

EXPLOSIEF STIJGEND DATAGEBRUIK
Dat de aanleg van glasvezel in Nederland 
jarenlang zo traag verliep (begin februari 
werd ‘pas’ de drie miljoenste glasvezelver-
binding geactiveerd), komt onder andere 
doordat ‘grote speler’ KPN er aanvan-
kelijk voor koos het bestaande koperen 
kabelnetwerk met technische snufjes te 
verbeteren. Dat zou goedkoper zijn dan 
investeren in een glasvezelnetwerk. Door 
het explosief stijgende datagebruik van be-
drijven en huishoudens werd die strategie 
nog maar enkele jaren geleden losgelaten. 
Sindsdien investeert KPN fors in glasvezel, 
niet direct maar via dochterondernemin-
gen als Solcon, FiberFlevo en FiberNH. “In-
middels worden ook ondernemers in het 
buitengebied van Schagen door twee aan-
bieders van glasvezelinternet bestookt,” 

weet Van den Berg. “Afkomstig van Texel, 
heeft Kabeltex via de gemeenten Hollands 
Kroon en Den Helder het noorden van de 
gemeente Schagen bereikt. En FiberNH 
rukt op vanuit het zuiden van de gemeen-
te.”
Die strijdlustige terminologie is op zijn 
plaats, want in de strijd om het voorheen 
niet interessante buitengebied beconcur-
reren providers elkaar stevig. Net als in 
Weststellingwerf (Friesland) en Deurne 
(Noord-Brabant) zijn ook in Julianadorp 
zelfs al twee glasvezelnetwerken aange-
legd, in dit geval door FiberNH en Kabel-
tex, en dat zou je kapitaalvernietiging 
kunnen noemen. Van den Berg: “Boven-
dien is het niet duurzaam en inefficiënt. 
De aanlegkosten worden door providers 
als FiberNH terugverdiend met een ‘vast-
rechtvergoeding’ van € 20 per maand, die 
kan worden afgekocht door eenmalig € 
1.950 te betalen.”
Daarmee vergeleken, herinnert hij zich, 
waren de voorwaarden van E-Fiber een 
stuk gunstiger. “Maar goed, dat is een 
gepasseerd station. Het belangrijkste is dat 
we glasvezelinternet krijgen. Zelf heb ik 
me bij allebei de providers ingeschreven. 
In het ergste geval kost me dat één onbe-
nut jaarabonnement. Dat is nog altijd een 
stuk goedkoper dan de straalverbinding 
die we hier ook nog hebben onderzocht 
om sneller internet te realiseren.”

COÖPERATIE VEENGLAS
Dat de realisatie van een glasvezelnet ook 
zonder een commerciële internetprovider 
kan, hebben de circa 200 inwoners en 

ondernemers in het buitengebied rond 
Veenhuizen bij Heerhugowaard onlangs 
bewezen: zij richtten een coöperatie op, 
Veenglas geheten, die inmiddels een 
glasvezelnetwerk heeft aangelegd dat ter 
plekke moet concurreren met het fonkel-
nieuwe glasvezelnetwerk van FiberNH. In 
de wetenschap dat Delta Rijssen Glasvezel 
Investeringen inmiddels ook actief is 
in de gemeente Hollands Kroon, erkent 
directielid Alexander op de Weegh van 
Kabeltex dat er sprake is van een onwense-
lijk situatie. “De kans bestaat dat er straks 
gemeenten zijn waar meerdere glasvezel-
netwerken onrendabel en in het ergste 
geval ongebruikt in de grond liggen. En 
dat allemaal omdat KPN door roeien en 
ruiten gaat om zijn positie te beschermen, 
meestal via dochterondernemingen als 
FiberNH en Delta Rijssen.”
In het buitengebied hanteert Kabeltex 
volgens Op de Weegh een ‘aanlegdrem-
pel’ van 50 procent. Als die drempel is 
gehaald, wordt volgens hem ook de meest 
geïsoleerd gelegen bollenteler aangeslo-
ten. “Als het extreem duur is, mogen we 
een deel van de aanlegkosten doorbereke-
nen. Mede dankzij de ‘buitengebiedtoesla-
gen’ is dat nog niet voorgekomen. Tot nu 
toe hebben we ieder afgelegen woonhuis 
of bedrijf tegen de reguliere tarieven kun-
nen aansluiten.” 

  
    KPN heeft niet tijdig gereageerd op een 
    verzoek om een reactie. 

Martijn van den Berg: “Ik ken telers die de internetsnelheid uitdrukken in kB’s, omdat ze 1 MB niet halen.”
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